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Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z6/010 
 

z  10. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 28.06.2012  
v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

 
Materiály: Rozneseny /22. 6. 2012 včetně nosiče CD/ 
 

Materiály rozdané u prezence:  
7.5 Žádost pana xxx o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 608/1 a p.č. 608/2, k.ú. Horní 

Heršpice ve vlastnictví statutárního města Brna, za účelem využití jako zahrada k RD ve 
vlastnictví žadatele 

7.6 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, se sídlem Malinovského nám. 3,               
601 67 Brno o vyjádření k nabytí pozemků p.č. 319/6 a p.č. 321, k.ú. Dolní Heršpice do 
majetku statutárního města Brna 

11.1 Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu MČ Brno-jih 
11.2 Rozpočtové opatření č. 5/2012 - doplnění 
11.3 Zrušení JSDH Brno-Přízřenice, ev. č.- 622 115 
11.4 Stop rozšíření slévárny Feramo 
 
Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za  1. čtvrtletí 

r. 2012 
4. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
5. Rozpočtová opatření 
6. Návrh změny Zřizovacích listin školských příspěvkových organizací MČ Brno-jih  
7. Prodej, směna majetku města Brna 
8. Změna ÚPmB 
9. Návrh odměn členům Finančního a Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih, kteří nejsou 
členy ZMČ Brno-jih – za I. pololetí 2012 

10. Informace o čerpání Fondu bytové výstavby a prominutí nedobytné pohledávky 
11. Různé 
 

Přítomni:  16 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:  Jiřina Bočková (omluvena) 
                           Ing. Vítězslav Janský (omluven) 
                           Pavel Švarc (omluven)               
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.00 h – stav  16 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 10. zasedání ZMČ Brno-jih.            
U prezence zastupitelé obdrželi materiály, které byly projednány na včerejším zasedání RMČ    
7.5 Žádost pana xxx o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 608/1 a p.č. 608/2, k.ú. Horní 

Heršpice ve vlastnictví statutárního města Brna, za účelem využití jako zahrada k RD ve 
vlastnictví žadatele 
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7.6 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, se sídlem Malinovského nám. 3,               
601 67 Brno o vyjádření k nabytí pozemků p.č. 319/6 a p.č. 321, k.ú. Dolní Heršpice do 
majetku statutárního města Brna 

11.1 Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu MČ Brno-jih 
11.2 Rozpočtové opatření č. 5/2012 - doplnění 
11.3 Zrušení JSDH Brno-Přízřenice, ev. č.- 622 115 
11.4 Stop rozšíření slévárny Feramo 
Pan starosta navrhl zařadit tyto materiály do bodu programu jednání dle číselného označení.  
 

1.1 Program zasedání 
 
Pan starosta nechal hlasovat o programu zasedání doplněném o předložené materiály:  
Hlasování o návrhu programu zasedání: 
Hlasování:  pro –16        proti – 0           zdržel se – 0   
Doplněný program zasedání byl schválen. 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

p. Ing. Zdeněk Harant 
p. Ing. Zdeněk Rotrekl 
Hlasování: pro – 16   proti – 0    zdržel se – 0  

 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. Ing. Zdeněk Harant a p. Ing. Zdeněk 
Rotrekl. 
 
1.3 Schválení zápisu 9. ZMČ Brno-jih  Z6/009 ze dne 26.04.2012  
Hlasování:  pro – 16         proti – 0          zdržel se – 0     

Zápis 9. zasedání ZMČ Brno-jih Z6/009 byl schválen bez připomínek.  
 
 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 
Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut  /18.08 h/. 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy.  
 
p. xxx D. Heršpice – břeh řeky Leskavy v loňském roce čistila skupina lidí (zřejmě z Povodí 
Moravy, vykáceli stromy, nechali vzadu silné stromy – ne moc. Další skupina vysekala ty 
velké stromy (zřejmě je dle něj zcizili). 
p. starosta – v úseku Havránkova směrem na západ je hráz a dle vodního zákona zde nesmí 
být žádné stromy. Náš odbor  životního prostředí spolupracoval s OŽP MMB. V rámci ÚP 
zde bude biokoridor. Včera rada schválila projekt „Realizace skladebných částí územního 
systému ekologické stability (ÚSES) – Lokální biokoridor Heršpická Leskava“. Statutární 
město Brno bude žádat o dotaci na realizaci projektů z Operačního programu Životní 
prostředí. Dojde k výsadbě stromů v průběhu příštího roku. 
 

p. xxx – „zadek“ je zarostlý jako buš, vykáceli 2/3. Mezi dvěma mosty má zahradu, nikdo se 
o to nestaral, se sousedem vysázeli stromy a nyní se tam bude sekat? Stromy jsou staré               
15-20 let, je to škoda. Je zde klidná procházka, na cyklistické stezce se nedá chodit, je tam 
příliš rušno. 
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p. starosta – musíme se řídit zákony této republiky, necháme prověřit OŽP, jaký to bude mít 
vývoj.  MČ tam, kde jsou obecní pozemky a umožňuje to ÚP, se snaží vysazovat zeleň.  
 
p. xxx – před brankou mu často stojí vozík z Tesca, nemohla by to kontrolovat MP? 
p. starosta – není to problém Tesca, ale líných občanů, kteří jedou s nákupem až na                       
ul. Bernáčkovu, mnohdy skončí nákupní vozík v Leskavě. 
 
p. xxx – most na dálnici – je opět počmáraný, nelze nechat hlídat, např. zaplatit nějakého 
důchodce, aby ohlídal? 
p. místostarosta – je to problém celého města, ten kdo to dělá by musel být chycen. 
 
pí xxx D. Heršpice – provoz na ul. Havránkova, nedá se zde bydlet, špatné ukazatele 
rychlosti. Most přes řeku Leskavu má označení 37 t, ale když přes něj přejedou 2 kamióny, 
dojde k velkému zatížení, jsou zde popraskané domy. Nerovnosti silnic, velké výmoly, pod 
mostem vede plyn, je to nebezpečné. 
p. starosta – pan tajemník prověří – vznese dotaz na BKOM ohledně nosnosti. Jedná se o 
obec. problém komunikací Záhumenice H. H. (Kšírova, Havránkova, Zelná, Modřická) – celý 
úsek byl v minulosti stavěn na jinou dopravu, nebyla udělána konstrukce vozovky, která by 
byla potřeba – neustále se opravuje. Nová komunikace by stála stovky mil. Kč, nejsou zde 
inženýrské sítě. Domlouváme se s BKOM, aby silnice vyspravily. 
 
pí xxx – Ve zpravodaji nikdy nebyla uvedena ul. Havránkova – není kanalizace, chodníky, 
obrubníky si opravili sami, 40 let se zde nic neděje. 
p. starosta – není to pravda, MČ je v kontaktu s BKOM, co lze opravují – př. chodníky                   
ul. Chleborádova. Podařilo se mu dohodnout opravu celého chodníku části ul. Břeclavská, 
Jezerní, Chleborádova. Horší stav byl v části starého Komárova, kdy při větší vodě teklo do 
sklepů (chyběla klapka– celé nové zařízení, až pak se mohla vybudovat kanalizace -                        
ul. Potoční, Slunná – opatření na stoce u Svitavy). 
 
p. xxx– u paneláčků na 7 baráků je obrovský kanál – ul. Vomáčkova. 
p. starosta – museli bychom mít pozemky, není kde „přejít“, nemáme tam pozemky. směrem 
do Tesca se dělají chodníky před „Mazánkovými“ – nejsou to obecní pozemky. Pozemek pod 
chodníkem není náš. 
 
p. xxx – 2 x se konalo sezení k ÚP. Dotaz ohledně tramvaje u 2. varianty – má výhrady ke 2. 
variantě – prach, hluk nejsou naplánovány zábory VP, protihluková opatření? Bude studie 
k vyřešení problémů – Brno-jih je rovina, tramvaj povede nad zemí. Bude se konat sezení 
s místními občany, jak to bude ošetřeno – technické řešení? Co bude dělat město, když bude 
nad zemí? 
p. tajemník – 30. 5. 2012 přišla odpověď Ing. Leopoldové z OÚPR MMB – posunutí 
vyhodnocení připomínek, ÚP je v procesu, až bude varianta – dojde k projednávání dle 
zákona. Mohou nahlédnout na webu. 
 
p. xxx – Bude veřejné projednávání? 
p. starosta – samozřejmě, vše proběhne podle zákona. 
 
p. František Nováček, velitel JSDH – Požádal o vyjádření k činnosti JSDH. Když jednotku 
zakládali, byli  všichni mladší,  činnost - aktivity sboru (karnevaly, čarodějnice, akce pro děti) 
stále pokračuje. Nyní si dávali žádost na 11. 8. 2012 ohledně pořádání taneční zábavy. 
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p. starosta – Včera RMČ na svém zasedání tuto žádost schválila. O JSDH bude řeč 
v samostatném bodu jednání ZMČ. 
 
p. Jurčík, člen JSDH Starý Lískovec – pracuje ve sboru JSDH on i celá jeho rodina. Byli 
osloveni, aby pomohli. 
p. starosta – požádal p. Nováčka a p. Jurčíka, pokud mohou setrvat na jednání ZMČ, ať se 
vyjádří až u bodu, kdy se bude projednávat JSDH Přízřenice.  
 
Pan starosta ukončil tento bod jednání /18.08 – 18.38 h/. 

 
ad 3) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 

MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2012 
 
3.1 Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-

jih za 1. čtvrtletí r. 2012 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 37. zasedání dne 23. 5. 2012 

 
Usnesení:  ZMČ Brno-jih bere na vědomí předloženou  zprávu o vykonané kontrole 

hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2012 – viz příloha. 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 

 
 

ad 4) Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
 
4.1 Doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 

k postupné realizaci“  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6. 2012 

 
Komentář: Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme bod č. 4 kap. 710 str. 1 

„Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“ 
následovně:  

 
Kap.710 – Doprava 
4. Úprava ulice Pěšina - projekt 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje  rozšíření  „Seznamu investičních akcí v MČ                                   
Brno-jih  určených  k  postupné  realizaci“  o bod č. 4  kap. 710 str. 1 - viz 
příloha č. 1.  

 
Hlasování:     pro – 10         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 5) Rozpočtová opatření 
 

5.1  Rozpočtové opatření č. 4/2012 
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 Projednáno v RMČ Brno-jih na 37. zasedání dne 23. 5. 2012 
 

Komentář: Obsahem rozpočtového opatření je investiční dotace od města Brna na akci: 
“Rekonstrukce a modernizace výtahů v obecních domech sídliště Komárov“. 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 4/2012 – viz příloha. 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
5.2  Rozpočtové opatření č. 5/2012 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6. 2012 
 
Komentář: Rozpočtové opatření zahrnuje finanční vypořádání s rozpočtem města i se státním 

rozpočtem zasílaným prostřednictvím ORF MMB, odvod z investičního fondu 
MŠ a ZŠ a následné navýšení příspěvku pro MŠ a ZŠ ve výši čtvrtletních odpisů, 
neinvestiční přijatý transfer od vlastního města na vybavení dvou školních 
jídelen pro MŠ Záhumenice (dvou sporáků pro jídelnu MŠ Záhumenice), 
nařízené zapojení účelových nevyčerpaných prostředků z 20% za  prodej 
majetku roku 2010 neutracených v roce 2011 pod ÚZ 100 (pouze vykazovací 
povinnost), navýšení investiční položky na akci „Úprava ulice Pěšina - projekt“, 
daň z příjmů za rok 2011 a přesuny mezi položkami výdajů dle potřeb a 
požadavků MČ Brno-jih. 

 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 5/2012 – viz příloha. 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 6) Návrh změny Zřizovacích listin školských příspěvkových 
organizací MČ Brno-jih 

 

6.1  Návrh změny zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
MČ Brno-jih (změny v Čl. VI. a Čl. VII. – pronájmy) a Metodický 
pokyn č. 1/2012 k pronajímání nemovitého majetku příspěvkovými 
organizacemi, zřízenými MČ Brno-jih. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6. 2012 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje návrh změny zřizovacích listin školských 

příspěvkových organizací MČ Brno-jih  (změny v Čl. VI. a Čl. VII. – 
pronájmy) a Metodický pokyn č. 1/2012 k pronajímání nemovitého majetku 
příspěvkovými organizacemi, zřízenými MČ Brno-jih. 

 

Hlasování:     pro – 15         proti – 1         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 7) Prodej, směna majetku města Brna 
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7.1 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, se sídlem 
Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k prodeji nebo 
pronájmu užívaných částí pozemku p.č. 568, k.ú. Horní Heršpice. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 35. zasedání dne 25. 4. 2012 
Usnesení: ZMČ Brno – jih neschvaluje  prodej nebo pronájem užívaných částí pozemku 

p.č. 568, k.ú. Horní Heršpice, a to z důvodu, že pozemek je veden jako ostatní 
plocha, ostatní komunikace a v případě těchto dispozic by mohl být zamezen 
příjezd k objektům v dané lokalitě, vzhledem k tomu, že stávající cesta se 
nachází na pozemku ve vlastnictví ČR - SŽDC, s.o..  

 
Hlasování:     pro – 15         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
      
7.2 Žádost Magistrátu města Brna, odboru životního prostředí, se sídlem 

Kounicova 67, 601 67 Brno o vyjádření ke směně pozemku p.č. 9399/4, 
k.ú. Židenice ve vlastnictví pana xxx za část pozemku p.č. 562/1, k.ú. 
Komárov ve vlastnictví statutárního města Brna. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 36. zasedání dne 9. 5. 2012 
                                   

Usnesení: ZMČ Brno – jih neschvaluje směnu pozemku p.č. 9399/4, k.ú. Židenice ve 
vlastnictví pana xxx za část pozemku p.č. 562/1, k.ú. Komárov ve vlastnictví 
statutárního města Brna a to vzhledem k tomu, že se jedná o pozemek, který je 
součástí sportovně rekreačního areálu při ul. Hněvkovského.  

 
 
Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato 

 
 

7.3 Nabídka pana xxx  na poskytnutí daru – garáže v jeho vlastnictví, 
postavené na obecním pozemku p.č. 1175, k.ú. Horní Heršpice, 
statutárnímu městu Brnu s tím, že náklady spojené s převodem a 
zajištění vkladu do katastru nemovitostí ponese MČ Brno-jih. Zároveň 
žádá o prominutí nájemného za rok 2012. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 37. zasedání dne 23. 5. 2012 
 

Usnesení:     ZMČ  Brno-jih   schvaluje 
-  přijetí daru – garáže na obecním pozemku p.č. 1175, k.ú. Horní 
Heršpice,  do vlastnictví statutárního města Brna, od pana xxx 
- aby náklady spojené s převodem nesla MČ Brno-jih, aby zajistila převod 
vlastnictví v katastru nemovitostí. 
-  prominutí nájemného za rok 2012 
- znění darovací smlouvy č. 7/2012/D 
ZMČ ukládá majetkovému odboru vyrozumět žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
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7.4 Žádost firmy MOTOKOLA výroba s.r.o., se sídlem Klíny 51, 615 00  
Brno, o vyjádření k prodeji případně  pronájmu pozemku p.č. 2076/1, 
k.ú. Horní Heršpice, za účelem příjezdu k pozemku č. 2076/2. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6. 2012 
 

Usnesení:  ZMČ  Brno-jih neschvaluje prodej pozemku p.č. 2076/1, k.ú. Horní Heršpice, 
za účelem jako příjezdová cesta, pro firmu MOTOKOLA výroba s.r.o., 
se sídlem Klíny 51, 615 00  Brno. ZMČ ukládá majetkovému odboru 
vyrozumět žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato 
 

 
 

7.5 Žádost pana xxx o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 608/1 a p.č. 608/2, 
k.ú. Horní Heršpice ve vlastnictví statutárního města Brna, za účelem 
využití jako zahrada k RD ve vlastnictví žadatele. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 27. 6. 2012 
 

Usnesení:  ZMČ  Brno-jih schvaluje prodej pozemků p.č. 608/1 a p.č. 608/2, k.ú. Horní 
Heršpice ve vlastnictví statutárního města Brna pro pana xxx, a to za účelem 
využití jako zahrada k RD ve vlastnictví žadatele. ZMČ ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 15         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 

 
7.6 Žádost Magistrátu města Brna, majetkového odboru, se sídlem 

Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k nabytí pozemků                 
p.č. 319/6 a p.č. 321, k.ú. Dolní Heršpice do majetku statutárního města 
Brna. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 27. 6. 2012 
 

Usnesení:  ZMČ  Brno-jih schvaluje nabytí pozemků p.č. 319/6 a p.č. 321, k.ú. Dolní 
Heršpice do majetku statutárního města Brna. ZMČ ukládá majetkovému odboru 
vyrozumět písemně žadatele. 

 
 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

ad 8) Změna ÚPmB 
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8.1 Žádost o souhlas se změnou územního plánu. Žadatel: xxx.  Jedná se o  
parcelu č. 229 v k.ú. Přízřenice. Změna spočívá v  převedení návrhové 
plochy BC plochy čistého bydlení na plochu stabilizovanou BC. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6. 2012 
 

Usnesení:   ZMČ Brno-jih na základě doporučení  RMČ Brno-jih  souhlasí se změnou 
ÚPmB týkající se změny na parc.č. č. 229 v k.ú. Přízřenice  -  

převedení návrhové plochy BC plochy čistého bydlení na plochu     
stabilizovanou BC, ale pouze na části parcely o délce max. 50 m od ul. Zelné, 
neboť ve zbylé části je  v ÚPmB plánovaná komunikace.  

 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 9) Návrh odměn členům Finančního výboru ZMČ Brno-jih a 

Kontrolního výboru ZM Č Brno-jih, kte ří nejsou členy 
ZMČ Brno-jih – za I. pololetí 2012 

 

9.1  Návrh odměn členům Finančního výboru ZMČ Brno-jih a Kontrolního 
výboru ZMČ Brno-jih, kte ří nejsou členy ZMČ Brno-jih – za II. 
pololetí 2011 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6.2012 
 

Komentář: Odměna se vyplácí na základě platných „Zásad odměňování – 15. novelizace“ a 
je poskytována fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce, za 
výkon funkce členů výborů. Odměnu stanoví ZMČ dle § 84 odst. 2, písm. u), 
zák. č. 128/2000 Sb., v platném znění. Návrh předloží rada vždy za pololetí.  

 

Usnesení: ZMČ Brno–jih schvaluje na základě § 84 odst. 2 písm. u), zákona                            
č. 128/2000 Sb., v platném znění, odměny členům Finančního výboru ZMČ 
Brno-jih a Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih 
– za  I. pololetí 2012 v rozsahu a výši uvedené v příloze.  

 
Hlasování:  pro – 10         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 10) Informace o čerpání Fondu bytové výstavby a prominutí 

nedobytné pohledávky 
 

10.1 Projednání žádosti o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby k               
2. termínu roku 2012 na akci „Výstavba nových výtahů - stavba -        
Komárovské nábřeží 4“ 

           Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6.2012 
Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno – jih bere na 

vědomí informaci o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby na akci 
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„Výstavba nových výtahů-stavba-Komárovské nábřeží 4“ 
v následujícím rozsahu:  

                     příspěvek z FBV ve výši:                     600.000,-  Kč 
         vlastní zdroje ve výši:                          660.000,-   Kč 

                    celkem:                                             1,260.000,-   Kč  vč. 14 %  DPH 
 

Hlasování:  pro – 15         proti – 1         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
10.2  Projednání žádosti o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby k 2. 

termínu roku 2012 na akci „Výstavba nových výtahů - stavba -        
Komárovské nábřeží 6“ 

                      Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6.2012 
Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno – jih bere na 

vědomí informaci o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby na akci 
„Výstavba nových výtahů-stavba-Komárovské nábřeží 6“ 
v následujícím rozsahu:  

                     příspěvek z FBV ve výši:                   400.000,-  Kč 
         vlastní zdroje ve výši:                          880.000,-   Kč 

                     celkem:                                            1,280.000,-  Kč vč.  14 % DPH 
 
Hlasování:  pro – 15         proti – 1         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
     
10.3  Projednání žádosti o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby k    

2. termínu roku 2012 na akci „Černovická 10a – rekonstrukce domu“ 
                                 Projednáno v RMČ Brno-jih na 39. zasedání dne 13. 6.2012 

 

Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno – jih bere na 
vědomí informaci o čerpání prostředků z Fondu bytové výstavby na akci                  
„Černovická 10a – rekonstrukce domu“ v následujícím rozsahu: 

        
                   Rekonstrukce bytů: 
                   příspěvek z FBV ve výši:                   2,100.000,-  Kč 
                   vlastní zdroje ve výši:                        5,575.174,-   Kč 
                   celkem:                                              7,675.174,-   Kč vč. 14 %  DPH 
 

       Zateplení fasády, výměna oken a oprava střechy domu: 
                  příspěvek z FBV ve výši 30 % :             562.766,-  Kč 
                  vlastní zdroje ve výši:                         1,313.119,-   Kč   
                  celkem:                                               1,875.885,-   Kč  vč. 14 %  DPH 
         
Hlasování:  pro – 14         proti – 1         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 

10.4 Návrh na prominutí nedobytné pohledávky (poplatky z prodlení)  
podle rozsudků Městského soudu v Brně č.j. 36C152/2009-33 a                    
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č.j. 238C8/2010-17 v celkové výši  144.291,- Kč –  xxx, byt č. 24, 2 + 1, 
v domě  Plotní  č. pop. 12, č. or. 39, 602 00 Brno. 

                                 Projednáno v RMČ Brno-jih na 35. zasedání dne 25. 4.2012 
  
Komentář:  nájemné a služby             87.059,-  Kč 
                     soudní poplatky                 1.880,-  Kč 
                     poplatek z prodlení          55.352,-  Kč 
                     celkem                           144.291,-  Kč 
                     Soudní exekutor  JUDr. Vít Novozámský doporučuje zastavení exekučního 

řízení vzhledem k tomu, že jmenovaný nemá žádný majetek, který by dostačoval 
na pokrytí exekuce.  

                         

Usnesení:  Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno – jih 
schvaluje prominutí nedobytné pohledávky (poplatky z prodlení) podle 
rozsudků Městského soudu v Brně č.j. 36C152/2009-33 a  č.j. 238C8/2010-17 
v celkové výši  144.291,- Kč –  xxx byt č. 24, 2 + 1, v domě  
Plotní  č. pop. 12, č. or. 39, 602 00 Brno. 

  
Hlasování:  pro – 11         proti – 1         zdržel se – 4 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 11) Různé   
 

11.1 Smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu MČ Brno-jih 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 27. 6. 2012 

 

Zdůvodnění:  
Smlouvy byly vypracovány na základě žádostí sportovních klubů TJ Lokomotiva a FC Sparta 
o poskytnutí mimořádného finančního příspěvku na neinvestiční opravy a údržbu povrchu 
hřišť. Jedná se o smlouvy na poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu roku 2012 MČ Brno-
jih  viz. tabulka. Zároveň se jedná o podporu de minimis, tj. podporu malého rozsahu.  
Jedná se o smlouvy na poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu roku 2012 MČ Brno-jih ve 
výši 50.000,-- Kč viz. tabulka. Zároveň se jedná o podporu de minimis, tj. podporu malého 
rozsahu.  
 

Název organizace Částka 
dotace 

1. TJ Lokomotiva Brno H. Heršpice, občanské sdružení, Sokolova 2, Brno  619 00 25.000,-- 
2. FC Sparta Brno, občanské sdružení, Mariánské nám.3, Brno 617 00 25.000,-- 
CELKEM  DOTACE 50.000,-- 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje znění smlouvy uzavírané mezi organizací viz. 

tabulka a Statutárním městem Brnem-městskou částí Brno-jih, Mariánské 
náměstí 13, 617 00 Brno.  

 

Hlasování:  pro – 15         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
11.2  Rozpočtové opatření č. 5/2012 - doplnění  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 27. 6. 2012 



 11

 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je přesun finančních prostředků na poskytnutí dotace sportovním 
organizacím TJ Lokomotiva a FC Sparta  na opravu povrchu hřiště a  dále pak úprava rozpočtu 
vyvolaná změnou položky rozpočtové skladby od roku 2012. Částka přesunu je přitom  rovna části 
odvodu  z výherních hracích přístrojů a jiných obdobných her za 1. čtvrtletí roku 2012 z rozpočtu 
města do rozpočtu městských částí. 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 5/2012-doplnění – viz 
příloha. 

  
Hlasování:  pro – 15         proti – 1         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
11.3 Zrušení JSDH Brno-Přízřenice, ev. č. 622 115 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 27. 6. 2012 
 
Komentář: Do konce roku 2011 plnila JSDH základní úkoly dle zák. č. 133/1985 Sb.  

o požární ochraně, ale i úkoly podle zákona č. 239/2000 Sb. o integrovaném 
záchranném systému a zák. č. 240/2000Sb. o krizovém řízení, která byla zřízena 
zřizovací listinou, kterou projednalo a schválilo ZMČ Brno-jih na 4. zasedání 
dne 3.5.2007. JSDH přestala plnit svůj účel vzhledem k personálním problémům 
a nebyla schopna opakovaně zajistit výjezd k požárům. Z tohoto důvodu byla 
podepsána smlouva mezi MČ Brno-jih a HZS JmK, který převzal povinnosti 
JSDH. RMČ Brno-jih se také zabývala otázkou – řešení situace samotné JSDH. 
Přestože byly nabídky ze strany MČ Brno-jih, nepodařilo se navýšit personální 
obsazení. RMČ Brno-jih řešila situaci JSDH dne 2.11.2011, 7.12.2011, 
25.4.2012, 9.5.2012 a dne 13.6.2012, kdy bylo jednání se členy JSDH, s tím, že 
se ukázalo, že JSDH je neakceschopná.Vzhledem k výše popsané situaci RMČ 
Brno-jih řešila otázku majetku a otázku existence JSDH jako organizační 
složky.JSDH je organizační složkou MČ Brno-jih a k jejímu zrušení je  
kompetentní pouze ZMČ Brno-jih, dle zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, § 84 
odst. 2 písm. d. Ke zrušení však potřebuje jako podklad souhlas HZS JmK, podle 
zák. č. 133/1985 Sb., § 68 odst. 4. 

 
Pan starosta požádal pí UČR Ing. Böhmovou, aby k uvedenému problému podala informaci a 
poté dostanou slovo i přítomní zástupci „hasičů“.  
 
Ing. Böhmová vysvětlila rozdíl mezi občanským sdružením SDH, které funguje v Přízřenicích 
a MČ jej podporuje každý rok formou finančního příspěvku na činnost. Organizují kulturní a 
společenské akce pro děti a mládež (př. maškarní ples, čarodějnice, ukázky činnosti apod.). Ti 
samí členové jsou současně členy Jednotky sboru dobrovolných hasičů JSDH, kteří jsou 
začlenění do Krajského záchranného systému. V loňském roce jednotka, která má mít 
pohotovost a byla požádána, 5x nevyjela k zásahu – nebyli akceschopni. Členové vyrostli, 
začali pracovat, VŠ museli na přednášky, nejsou schopni se sejít, nemají řidiče cisterny (vrátil 
se z Prahy, nyní jezdí u MHD, nemůže být u zásahu do 10-ti minut). Členové byli pozváni na 
zasedání RMČ dne 13. 6. 2012 – dostavili se pouze 3. Navrhujeme proto zrušit jednotku. Na 
minulém zasedání ZMČ jsme schvalovali smlouvu o poskytnutí finančních prostředků mezi 
MČ a HZS JmK (50.000,- Kč). Jsme vázáni zákonem, souhlas musí dát Kraj – hasiči. 
Občanské sdružení bude pokračovat i nadále ve své činnosti. 
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Pan starosta uvedl, že zrušíme „hasiče“, kteří vyjíždějí k požáru, ale nikoliv „hasiče“, kteří 
pracují s dětmi. Je zde majetek, ze kterého si ponechají na činnost věci, které potřebují a 
budou je používat. 
 
p. Jurčík, zakládal jednotku ve Starém Lískovci, je škoda jednotku rušit, mohou pomáhat u 
požáru, př. dojedou až za 1 hodinu, obec jim dá potvrzení, mohou dál být jako „nezařazení“ 
Dle zákona dostanou náhradu mzdy (nemusí př. 3 dny do práce). Auto (zelená karta) – bude 
se muset platit, a pak budou hasiči požadovat peníze od obce. Možnosti: 1) vyřadit z 1. zásahu 
2) pomoc př. ve Slatině nebo v Modřicích 3) povodně, čištění bahna na obci – nedostanou nic, 
nebudou pojištěni. Nyní se zruší a potom se bude znovu projednávat, aby byli znovu zařazeni.  
 
p. starosta uvedl, že je nikdo nechce zrušit, ale on sám jim nebude dělat řidiče. Musí být 
schopni zásahu do 10-ti minut. 
 
Ing. Lamparter - je možnost zachovat jednotku, ale byla by jinak zařazena? Je velmi cenná 
pomoc při zabezpečení likvidace přírodních katastrof. 
 
p. starosta – zabývali jsme se touto otázkou hodně. Kdo bude mít majetek – cisternu, 
technické prohlídky, problém, když někdo havaruje, kdo je po právní stránce zodpovědný.  
 
Ing. Böhmová – bude stejný stav, jaký byl předtím, než jsme zřídili JSDH. Při povodni sama 
pomáhala a vařila čaj. Brání se, aby technika byla nevyužita. Řidič musí mít speciální školu a 
spec. skupinu. Auto je obrovská cisterna, řídit jí je velká zodpovědnost. Musí se zjistit, kdo za 
co zodpovídá. Mohli by být jako „nezařazení“, pokud by projevili snahu, ale na jednání RMČ 
přišli pouze 3 hasiči, dnes se dostavil jenom 1 (p. Jurčík je  pouze host). 
 
p. starosta – pokud se nemohou sejít, nemohou ani vyjet k požáru.  Musíme prověřit  možnost 
„t řetí cesty“ – „nezařazení“. My musíme požádat o zrušení, když přijde dopis – souhlas o 
zrušení z HZS Jmk, na dalším jednání ZMČ projednáme opětovně, zda-li JSDH zrušíme nebo 
bude možná „třetí cesta“.  Starosta požádal p. Jurčíka, aby se spojil s tajemníkem ohledně 
řešení tzv. „třetí cesty“. 
 
p. Jurčík – jedná se o kompromisní cestu, jinak od kraje neuvidí ani korunu, potom by 
nemuseli vyjíždět do 10-ti minut. 
 
p. Hepnárek – dotaz, kde to takto funguje, ve kterých MČ? 
 
p. Jurčík – teď to přesně neví, má pouze přehled, kde je nová, moderní technika – př. Holásky. 
 
p. Hepnárek – upozornil, že bude problém s technikou (revize apod.), kdo bude provádět, 
když hasiči nemají čas? 
 
p. starosta – až přijde  dopis, potom budeme mít zjištěno a budeme vědět, co by to v této věci 
znamenalo. 
 
p. tajemník – trvalo 3 měsíce, aby se „torzo“ hasičů, které zbylo pokusilo o tzv. „z mrtvých 
vstání“. Nemůžeme experimentovat, musí být zajištěna bezpečnost občanů. 
 
 
Poté p. starosta přečetl předkládaný návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 



 13

Usnesení:  ZMČ Brno-jih souhlasí se zněním žádosti o zrušení JSDH Brno-
Přízřenice, ev. č. 622 115 a pověřuje starostu podpisem a odesláním této 
žádosti HZS JmK. 

 
Hlasování:  pro – 15         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 

11.4  Stop rozšíření slévárny Feramo 
 

Pan starosta přečetl text letáku „Stop rozšíření slévárny Feramo“, který byl distribuován po 
MČ Brno-jih. Velice mu vadí, že někdo používá do letáčku toto „podpořte starostu a 
zastupitele naší městské části, aby nedošlo k rozšíření slévárny Feramo na Vodařské ulici“. 
Chtěl by, aby se členové zastupitelstva jednotlivě k tomuto vyjádřili. RMČ Brno-jih se 
jednoznačně od tohoto distancuje. Na každém zasedání rady je informován, jakým způsobem 
probíhá vývoj ve Feramu. Komise výstavby a ŽP se tomuto pečlivě věnuje, byla zpracována 
EIA a kolegové z KV odvedli  dobrou práci, vše pečlivě nastudovali. Proběhlo extra zasedání 
RMČ, která schválila doporučení EIA, materiál je zveřejněn na webu, pokud má někdo zájem, 
může být nafoceno a zasláno (pozn. -  znění připomínek bylo zasláno členům ZMČ Brno-jih, 
Komise výstavby a ŽP, komise pro koordinaci ÚPmB, zástupcům o.s. Pro Brno-jih). Dne              
12. 6. 2012 proběhla exkurze provozu firmy Feramo, všichni obdrželi pozvánky, každý se tam 
mohl podívat, pokud chtěl. Hlavním problémem je doprava – nejedná se o rozšíření, sám se 
tam byl podívat (stará slévárna, technologický postup - tak, jak se dříve pracovalo). Jak jde 
dnes doba, je potřeba zmodernizovat linku. Nyní se topí koksem, pak vše pojede na elektřinu. 
Velice pečlivě se tím zabývali. Řešili také vedení kabelů po lokalitě Hněvkovského. RMČ na 
svém 39. zasedání dne 13. 6. 2012 uložila vedoucí SÚ poslat dotaz na město Brno, vedoucímu 
OI MMB Ing. Janu Kauckému a náměstku primátora Ing. Robertu Kotzianovi, Ph.D., ohledně 
informace ve věci případného postihu investora (SMB) při zásahu do staveb, příp. porušení 
nebo poškození staveb realizovaných z fondů EU. (Stavby by byly dotčeny stavbou VVN 
vedením společnosti FERAMO METALLUM INTERNATIONAL, s.r.o.). Nyní se nacházíme 
před realizací tzv. Hněvkovského 2 a čekáme odpověď od Ing. Kauckého a Ing. Kotziana. 
 

Ing. Harant – doplnil, že hlavní věcí je záměna současných pecí, které jsou vytápěny koksem 
(úlety do ovzduší, technologické nedostatky). Zcela výrazně se sníží emise do ovzduší. Je na 
zvážení - na jedné straně se zvýší doprava, ale na druhé straně dojde ke snížení emisí. 
K rekonstrukci pecí dojde pod podmínkou, že to schválíme. Musíme vše zvážit. Sám zde také 
bydlí a má stejný problém – doprava x nižší emise. EIA – zpracována tak, že zadání bude 
zpracovávat nezávislý odborník. Došlo k půlročnímu skluzu výstavby proto, aby se udělala 
EIA, ve které je vše zohledněno. 
 

Pan starosta - podstatné je, že chtěl seznámit členy zastupitelstva, že RMČ Brno-jih se od 
tohoto „letáčku“ distancuje. Pokud se některý z členů ZMČ bude chtít také distancovat, dáme 
vše do zápisu. Ať se každý vyjádří o své svobodné vůli. Postupně se bude každého ptát, zda 
se distancuje a zda chce být v zápisu jmenován. Doposud se nestalo, aby bylo použito 
starostovo jméno takto.  
Načež dal slovo jednotlivým zastupitelům, kteří se postupně vyjádřili k textu letáku a 
současně souhlasí s uvedením svého jména v zápisu.  
 
Z celkového počtu 16 přítomných členů ZMČ Brno-jih se od letáku distancovalo 12 členů, 2 
se nevyjádřili a 2 se nedistancovali. Žádný z členů ZMČ nechtěl být jmenován v zápisu. 
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p. starosta – nejedná se o rozšíření Ferama, ale o modernizaci. Po tom, co se zúčastnil exkurze 
je přesvědčen, že budou lidé v blízkém okolí na tom lépe. Bude vše v jedné budově 
(„rekuperace“). Dotkne se to občanů v kladném slova smyslu. Pokládá za povinnost, dát to 
lidem na vědomí. 
 

Ing. Lamparter -  Pokud nedojde k rozšiřování, nabyl dojmu, že p. xxx, který na exkurzi 
Ferama vystupoval za občany, byl naverbován firmou. Působí to na něj jako vydírání ze 
strany starosty. 
 

p. místostarosta – leták hovoří o „likvidaci Ferama“. Nesouhlasí, aby toto někdo vydával jeho 
jménem, nikdo není oprávěn manipulovat jeho jménem. Občanské sdružení předložilo 
občanům neoprávněně svůj „názor“ a nezeptali se. 
 
 

p. Hepnárek – byl jedním z těch 22 lidí, kteří se účastnili exkurze, nebyl z toho nadšený, jedná 
se o „manufakturu“. Neustále byly s firmou problémy, nedůvěřuje jí, chtějí se rozšířit. 
 

Ing. Harant – provoz chtějí schovat do haly, kapacita se nebude zvyšovat – nebude postaveno 
nic nového. 
 

p. Hepnárek – je tam prach, nepořádek 
 
p. starosta – nejedná se o rozšiřování, je to stará slévárna, kterou dají tzv. do jednoho 
domečku s navazujícími linkami. 
 

p. Hepnárek – dali odlučovače, zlepšilo se to. Měli bychom hlasovat, kdo je pro, aby jsme to 
dali k rozšíření 
 

p. starosta - RMČ dala připomínky EIA na KÚJmK (z komise výstavby a ŽP), pak bude 
zpracováno, následně komise výstavby posoudí, zda bylo reagováno na jejích otázky.   
 
 
 
11. 5 Informace p. starosty ohledně úkolů z RMČ Brno – jih 
 

Jedná se o úkol z 39. zasedání RMČ Brno-jih R6/039 ze dne 13. 6. 2012 pod bodem 10.7 
Pravidla pro vydávání Jižního Kurýra. RMČ uložila tajemníkovi zabezpečit a RMČ předložit 
právní rozbor trestně právní odpovědnosti i občanskoprávní odpovědnosti uveřejněných 
článků v občasníku Jižní Kurýr. Pan starosta vysvětlil, že dostávají různé články ke 
zveřejnění, nechají prověřit, kdo má jakou právní odpovědnost – jde to do „osobní roviny“, 
jelikož se jmenují lidé ze ZMČ. Kdo je odpovědný za to, že se objeví pomluva firmy, př. 
hanlivý článek o Feramu, poškodí jméno firmy, a ta je bude žalovat. Kdo zodpovídá – RMČ, 
RIK, starosta? Proto necháme zpracovat právní rozbor. Občasník není bulvár, MČ nemá 
právní subjektivitu, řídí se Statutem. 
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11.6 Informace p. tajemníka ohledně Podání ústavní stížnosti ve věci 
regresní náhrady České republice – Ministerstvu pro místní rozvoj, 
Praha 1, 110 15, Staroměstské nám. 6. 
Projednáno na 39. zasedání RMČ Brno-jih R6/039 ze dne 13. 6. 2012 pod bodem 10.6.   

 

Dne 24. 4. 2012 zamítl Nejvyšší soud ČR dovolání ve věci regresní náhrady České republice 
– Ministerstvu pro místní rozvoj, Praha 1, 110 15, Staroměstské nám. 6 (dále jen ČR MMR). 
Po projednání starosty a vedení města Brna, konzultaci s právníky MMB a AK Mozga, se jeví 
podání ústavní stížnosti nezbytné a s předpokladem, že bude úspěšné. RMČ vzala na vědomí 
Rozhodnutí Nejvyššího soudu ČR pod č.j. 28 Cdo 928/2012-139, ze dne 24. 4. 2012, navrhla 
podání ústavní stížnosti Ústavnímu soudu ČR a schválila znění žádosti starosty MČ Brno-jih 
o vydání plné moci primátorem statutárního města Brna. Termín k podání ústavní stížnosti je 
do 15. 7. 2012. 
 
11.7  Závěr 

   Pan starosta poděkoval přítomný členům zastupitelstva za účast na tomto zasedání a za 
kladný přístup, popřál jim pěkné prázdniny a ukončil 10. zasedání ZMČ Brno-jih. 

  Ukončení zasedání v 19.50 h. 
 

Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  29.06.2012 
 
 
Ověřili dne: ………………………………………………………. 
 
 
p. Ing. Zdeněk Harant ..………………………………………………… 
 
 
p. Ing. Zdeněk Rotrekl …………………………………………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                           Mgr. Josef Haluza 
                                                                                     starosta MČ Brno-jih 


